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HASIČSKÝ POCHOD  

Za krásného počasí proběhl 

v sobotu 10. června sedmý 

ročník akce našeho sboru 

dobrovolných hasičů. Na trasu, 

která měřila téměř osm 

kilometrů, se postupně vydalo 

sedmdesát účastníků. Vedla 

přes Fort Radíkov do 

nejvzdálenějšího bodu 

Vinohrádky a po žluté značce 

zpět ke zbrojnici. Na trase byla 

čtyři stanoviště. Nejdéle se 

účastníci zdrželi na fortu, kde si 

mohli vyzkoušet střelbu z luku, 

rozdělat oheň pomocí 

křesadla, zatlouct hřebík do 

špalku, zkusit práci s buzolou a mapou, rozpoznat pět stromů podle větviček, určit pět chemikálií, které se 

vyskytují v domácnosti a nejvíc byli vytíženi chlapci ze spolku ANGRY FOXES. Měli zde malou výstavku 

airsoftových zbraní a výstroje současné armády. Zájemci si mohli vystřelit na terče z naprosto přesných kopií 

současných zbraní. Jako střelivo se používají ekologické kuličky o průměru 6 mm, energii jim dodává stlačený 

vzduch. Na dalších stanovištích se řešily rébusy a jedno také bylo občerstvovací. Trasa vedla kolem okopu pro 

mobilní raketu středního doletu SS 12, který vznikl před rokem 1989, pravděpodobně při nějakém nočním 

nácviku rozptylu těchto raket po okolí vojenského prostoru Libavá. Účastníci si dále mohli prohlédnout 

pamětní desku v chatové osadě Vinohrádky. Deska je z roku 1963 a z textu vyplývá, že se na tomto místě 

tajně scházeli členové spolku Spartakovi skauti práce. Tento spolek vznikl ve dvacátých letech minulého 

století a byl zakázán po obsazení republiky hitlerovským Německem v roce 1938. Po válce už nebyl obnoven. 

Trasa také vedla kolem zřejmě nejstaršího 

stromu v širokém okolí. Žel, dnes už je jedle 

mrtvá. Z popisu lesáků se dá vyčíst následující: 

lesní oblast č. 29, lokalita Nízký Jeseník, 

vegetační lesní stupeň: buko-dubový 400 

m.n.m, údolí obohacené vodou. Parametry 

stromu: obvod ve výšce kmene 1,3 m je 377 

cm, průměr 120 cm, výška 41 m, objem 21 m3, 

věk asi 320 let. 

V centru u hasičské zbrojnice bylo po celou 

dobu připraveno bohaté občerstvení a 

program se večer změnil na hasičskou zábavu 

s hudbou a tancem. Na akci přijeli také 

zástupci družebního sboru z Rusovců. 
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STŮL NA STOLNÍ TENIS 

Na konci dubna se nám podařilo umístit do 

areálu za obchodem stůl na stolní tenis. 

Prostředky na stůl jsme získali z projektu 

“estetizace” a o instalaci stolu se postarali 

místní hasiči. Vzhledem k plánované 

rekonstrukci naší hasičky a doufejme i celého 

areálu za obchodem, je umístění stolu 

dočasné. Velké poděkování patří rodině 

Snášelů, která celou instalaci (z velké části) 

zajistila. Nejprve bylo potřeba srovnat plochu, 

zabetonovat kotvící prvky a položit dlažbu. 

Následně složit stůl a správně ukotvit.  Už první 

dny po uvedení do provozu ukázaly, že o 

novou aktivitu bude zájem. Ještě jednou tedy 

děkujeme všem hasičům, kteří při instalaci 

stolu pomohli.  

 

ÚPRAVA PROJEKTU PRO HASIČSKOU ZBROJNICI A VÍCEÚČELOVÝ OBJEKT V RADÍKOVĚ 

Na základě připomínek některých členů SDH a písemné žádosti více než 60-ti občanů Radíkova KMČ iniciovala 

přepracování návrhu HZ pro Radíkov tak, aby plocha za prodejnou zůstala zcela bez zásahu, a to i bez přejezdu 

hasičských vozů. Tím zde může být do budoucna řešena nerušená veřejná plocha pro hry a akce SDH i KMČ. 

Dopravní napojení se mění tak, že garáže budou orientovány jen do ul. Náprstkovy. Návrh v úrovni 

investičního záměru (IZ) byl radou města schválen a postoupen k výběrovému řízení na dodavatele 

projektové dokumentace (PD). Jaký je obsah nového návrhu? Ke stávajícímu objektu je přistavena přístavba 

s orientací směrem ke hřišti, kde je pamatováno i na vyterasované řady sezení, kryté posezení u stolků a výdej 

občerstvení z kuchyňky z ustoupeného přízemí. V něm budou provozy SDH, WC vč.TP s přístupem z 

venkovního prostoru. Přistavěná garáž je otočena k ulici a může sloužit i jako zázemí pro předvánoční akce. 

V patře bude detašované pracoviště magistrátu, knihovna a víceúčelový sál s kuchyňkou a další WC. Dnešní 

půda se stane podkrovím, bude lépe přístupná novým schodišťovým ramenem a bude zde technické zázemí 

objektu a sklady. Všechna podlaží včetně podkroví budou propojena výtahem, ke kterému bude přiléhat 

větraná věž na sušení požárních hadic. Objekt bude bezbariérový včetně přístupu zvenčí. Co se využitelnosti 
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sálu týče, ten je navržen k dělení mobilními skříňkami s paravány tak, aby se dala vytvářet různě velká zákoutí 

či naopak ponechat jeden velký prostor.  

Doufejme, že k realizaci dojde ještě v tomto volebním období, jak bylo přislíbeno, a Radíkov tak získá konečně 

kromě nových funkčních prostor SDH i odpovídající prostory a zázemí pro komunitní vyžití. Radě města tímto 

předem děkujeme. 

MO 

 

Pohled z ulice Náprstkovy 

 

Pohled z ulice Na Pevnůstce (přes dětské hřiště) 

 

Pohled z prostoru za prodejnou 



Radíkovský informační zpravodaj 2/2023                                                                                                         4   

 

 

Půdorys přízemí (1.NP) 

 

Půdorys 1. patra (2.NP) 

 

KLUB SENIORŮ 

Po neobvykle dlouhé zimě jsme  toužebně očekávali příchod jara, ale  to nechalo na sebe  jaksepatří čekat. 
Nebýt toho, že díky  dobrým tradicím aspoň náznak jara se přiblížil, tak by to bylo opět neskutečné. O Smrtné 
neděli nás jako obyvatele  aspoň potěšily dvě dívenky - Adriána Macková a kamarádka Klára Štenclová, které 
se nerozpakovaly s chutí dodržet pěknou tradici a Radíkov obcházely. Jejich jedlička byla vskutku výstavní a 
dívenky znaly říkanky  opravdu dokonale!  Patří jim velké poděkování s přáním dalšího pokračování v příštím 
roce. Také páni kluci se nenechali zahanbit v dobré sestavě na klapání a udělali si jasno, že zbytečně nechodili 
na Zelený čtvrtek již v poledne. Inu vše se dá zařídit, aby to bylo v pořádku, když je dobrý úmysl. Skupina byla 
složena z těchto hochů: Jan Řezníček, Filip Macák, Michal Štencl, Patrik Loun, Lukáš Poledna, Nikola Höger, 
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Josef Bortl, Eda Konvička, Daniel Procházka, Matyáš Tůma, Petr Tůma, 
Richard Bednář  a   Antonín Sonnevend. Také jim patří velké poděkování za 
uskutečnění dobré tradice i za nelehkého počasí. Toho se nezalekli a to je 
dobře. Mají průpravu do života  a obnovení tradic se uchová  pro další 
pokolení. To jen za klub seniorů poděkování. Nyní  něco ze života klubu. Již 
v únoru jsme byli na pěkné výstavě kamélií v Kroměříži ve skleníku Květné 
zahrady. To nás vždy dobře naladí - krásně kvetoucí keře v únoru! Další 
tradici - Popelec - jsme oslavili dobrými koblížky jako každý rok. Do klubu 
se dostavila sympatická studentka University Palackého v Olomouci, která 
potřebovala provést výzkum žití seniorů ke své diplomové práci. Rádi jsme 
jí vyhověli a dokonce nás odměnila dobrými zákusky ve formě uší, protože 
pocházela ze Štramberka. Inu, někomu to pálí a maličkost potěší. První 
jarní vycházka byla do Samotišek, kde se vždy něco nového dovíme.  Po 
Velikonocích jsme v klubu přivítali paní MUDr. Terrichovou, která nás 
dobře informuje o různých zdravotních problémech stáří. Koncem dubna 
jsme se domluvili na výlet do hlavního města, proto včas jsme zakoupili 
jízdenky na vlak. Tentokrát byl cílem Petřín i s lanovkou a pak prohlídka 
Strahovského areálu. Ten je po pražském hradu nejvíc navštěvován. Také 
díky slušnému počasí se výlet líbil. První májový výlet byl do arboreta za 
léčebnou Paseka „Makču-Pikču,“ kde již vše kvetlo, co mělo. Také jsme se 

prošli po zahradě léčebny a 
potěšil nás daleký výhled až na 
Svatý Kopeček. Vyslovuji také 
opět pochvalu členům, kteří nás 
reprezentují v turnaji bowlingu. 
Příprava na tréninku jistě není 
lehká, ale kdo umí, umí. Další 
poděkování patří příznivcům za 
příspěvek na Hodovou mši sv., 
která se koná i pro mizivé 
procento místních obyvatel. Ve 
farnosti jinde to chodí jinak, což 
ovšem Radíkov nedokáže. Hasiči, 
jako jediný spolek, tohle 
neuznávají. Škoda. Přeji všem 
hezký  letní  čas a dětem 
radostné  prázdniny.  

Za KS Fr. Prášilová 
 
 

ZÁMĚR OPRAVY ZASTÁVKY MHD 

V KMČ se diskutoval současný stav zastávky, kdy jsou již některé její části víceméně dožilé (vnější podhled, 
skleněná výplň, přesahující vývěsky), a také její funkce s pohledově uzavřenou částí. V ní se přes letní měsíce 
začali zdržovat nejrůznější návštěvníci, ona část také nejčastěji podléhá vandalizaci posprejováním a 
poškrábáním omítek. Jako nejsnazší a nejekonomičtější se jeví úprava s ubouráním parapetu předního (také 
často polepovaného) mřížového okna a vytvoření dvou vstupních otvorů vedle sebe. Tak by se zastávka 
přiblížila ve městě obvyklému řešení s možností chráněného postávání dojíždějících uvnitř, přitom ale 
s přímým kontaktem s děním před zastávkou a s možnosti snadnějšího přístupu zevnitř k přistavenému 
autobusu. Orientace zastávky přirozeně chrání před severozápadním větrem, délka čekání, vzhledem ke 
stabilnímu jízdnímu řádu bývá i tak krátká. Uvažujeme i s novým LED osvětlením vně i uvnitř a tím i s lepší 
vizuální kontrolou. Degradovaný podhled přesahu stříšky by byl odstraněn a přiznána dřevěná konstrukce. 
Vývěsky bychom ve spolupráci s městem chtěli užší nové a obě stejné. Na čelní stěnu nahoru bychom pak 
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rádi umístili nápis naší obce a její znak. Cenovou kalkulaci prací pro letošní rok máme a vypadá docela příznivě, 
rádi bychom se do úprav pustili co nejdříve. 

MO 

 
 
 

MYSLIVECKÝ SPOLEK SVATÝ KOPEČEK  -  ŽÁDOST A PROSBA VŠEM NÁVŠTĚVNÍKŮM LESŮ, POLÍ A LUK: 

Dne 29.04.2023 došlo k usmrcení mladého srnce (stržen psy nebo psem) u obce Radíkov, v místech zvaných 
Suchá luka u místních zahrad, a to díky nezodpovědnému majiteli, který nemá ovladatelného psa pod 
neustálým dozorem. Toto není první případ, během roku je jich řešeno více! Tímto žádám všechny majitele 
psů, mějte je pod dohledem a sledujte, co váš psí přítel zrovna dělá, stačí chvilka nepozornosti a je zaděláno 
na problém. Pokud svého psa neovládáte, používejte vodítko a náhubek. Uvědomte si, že každý pes je pořád 
psovitá šelma s loveckými pudy. To, že je od vás vzdálen v křoví, trávě, porostu obilí atd. neznamená, že 
zrovna nic loveckého neprovozuje. Žije zde hodně živočichů - ježci, žáby, drobné ptactvo, pernatá zvěř, 
drobná zvěř a také naše srnčí zvěř, která je zde vedena jako normovaná, a já jako myslivecký hospodář zvolený 
MS Svatý Kopeček, pověřený Magistrátem města Olomouce - sekcí životního prostředí, která zastupuje 
držitele honitby LČR státní podnik, jsem pověřen dle smlouvy zabránit vzniku nehmotné újmy na hlavním 
druhu zvěře (srnčí zvěř), která je zde jako součást ekosystému a národního bohatství státu. Uvědomte si 
prosím, že jste v lese na návštěvě, tak se prosím podle toho chovejte. Kolikrát se mi zdá, že jakmile přijdete k 
poli, lesu, tak vypnete vodítko, pustíte psího miláčka, a děj se vůle boží – nejen, že ohrožujete naše obyvatele 
přírody, ale také i ostatní návštěvníky, kteří jsou ukáznění. Prosím, nastudujte si obecní vyhlášku o volném 
pohybu psů na území města Olomouce, také myslivecký zákon 449/2001 Sb. (zakazuje vlastníkům domácích 
zvířat nechat je volně pobíhat mimo vliv svého majitele nebo vedoucího), kde jsou určitá pojednání - zákon o 
lesích č. 289/1995 Sb. (hlava třetí, § 19 - užívání lesů: …nenarušovat lesní prostředí a dbát pokynů vlastníka, 
popřípadě nájemce lesa a jeho zaměstnanců), i zákon o ochraně přírody a krajiny č. 114/1992 Sb. Prosím 
návštěvníky našich lesů, polí a luk - mějte své psy pod dozorem, každý rok dochází ke spoustě zbytečných 
úhynů nejen srnčí zvěře. Pokud se prokáže jakékoliv porušení zákona, pamatujte - pořád platí, že neznalost 
zákona neomlouvá. Přeji všem pěkný pobyt v naší krásné krajině a pokud možno buďte ohleduplní k našim 
sousedům skrytým v lesích, polích a loukách - je to jejich domov. 
 

Za Myslivecký spolek Svatý Kopeček, myslivecký hospodář Jan Rakus 
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NOVÁ RUBRIKA VE ZPRAVODAJI 

Redakční rada se rozhodla dát ve Zpravodaji prostor občanům. Je možné poslat komisi (ve vztahu ke 

Zpravodaji je komise redakční rada) jakýkoli text v elektronické podobě (na adresu: kmc21@olomouc.eu), 

který se týká Radíkova a života v něm. U takto zveřejněného textu bude uvedeno, že komise neodpovídá za 

obsah ani za případné gramatické chyby a nemusí se s názorem ztotožňovat. 

Jako první předkládáme čtenářům příspěvek našeho občana Ing. Oto Kaděrky: 

 Jak se vejít do Radíkova … se vším  
Příjemné léto všem. Někdo má rád teplo, druhý sucho, někomu déšť vadí a někdo ho i rád. Někdo 
hledá slunce druhý zase stín. No a všechno se může v průběhu života i měnit podle věku, nálad, 
zájmu a nebo zdraví. Chci říci, že každý má nějaké preference a chce se v nich pohybovat. Když se 
jedná o počasí tak pak opravdu není žádné pomoci a musí se to brát jak to je.  
Říkáte si jistě někteří kam ten člověk tou úvahou míří ? Jsem v komisi první období a tedy je pro 
mne vše ne nové ale vnímám ty věci v širším kontextu. Každá komise začíná tím, že diskutujeme s 
hosty jednání, kterými pravidelně jsou zástupci Městské policie Olomouc. Tedy orgánu, který má 
dbát na dodržování městských vyhlášek a zákonů, které podléhají jejich pravomocem.  
Jednou z těchto povinností je i dodržování dopravních předpisů – speciálně stacionární dopravy pro 
které se vžilo slovo parkování. Ano problematika parkování a její úprava dopravními značkami je 
častým tématem nejen jednání komise místní části, ale obsahem stížnosti, které Městská policie v 
našem Radíkově řešila, řeší a řešit bude.  
Tady je potřeba sdělit, že pokud by se měl dodržovat zákon tak v možná devadesáti procentech 
těch, kdo neparkují na svém pozemku je porušován zákon, který praví, že na každé komunikaci 
musí po zaparkování zůstat dva jízdní pruhy o šířce 3 metry. Jen pro dokreslení, ulice na Pevnůstce 
má sama o sobě 5,8 m. Ulice Zedníkova v její dolní části 5,4 m a v horní jsem to ani neměřil. Tím jen 
chci poukázat na to, že pokud někdo volá na městskou policii se stížností na parkování je dobré aby 
vzal třeba metr a šel si přeměřit jestli vedle jeho auta je k dalšímu patníku 6 metrů. Nikam 
nechoďte, protože těch 6 metrů v Radíkově díky naším předkům, kdy ty zákony neplatily to asi 
nemá nikdo kdo stojí na komunikaci, která nemá v katastru nemovitostí v kolonce majitel jeho 
jméno.  
Prostě je potřeba dvakrát vydechnout a zkusit si promítnout jak to všechno mám já, jestli dodržují 
všechny zákony, vyhlášky a nařízení. Myslím si, že normální člověk vždy má někde svou vlastní 
„černou můru“. Jeden nemá u něčeho kolaudaci v termínu, druhý sloupek oplocení má kousek jinde 
než by měl být, další pak ne zcela dodržuje občas noční klid,někdo má studnu a nemá na ni papír. 
Někdo seče trávu v neděli, protože jindy na to nemá čas. Tady je potřeba sdělit, že žádná vyhláška 
není o tom, že v neděli se nic nedělá, pokud tou vyhláškou nerozumíme Písmo svaté – Bibli.  
Píši to proto, že život a na dědině zvlášť, kde se tak nějak všichni známe více pro všeobecný klid je 
potřeba zejména jedno. A tím je vzájemná úcta a tolerance. Tedy, když někde kvůli někomu musím 
zastavit a počkat až projede protijedoucí vozidlo tak není dobré hned někam volat a nebo psát, 
protože se mi může stát, že příště po dovolené přijedu domu a kvůli dalšími volajícímu můžu mít 
odtažené vozidlo … protože zákon. Tak i v létě, když se protáhne zábava na hřišti přes policejní 
hodinu, tak nemusím volat na „městskou“ abych pokazil zábavu těch, kteří se na rozdíl od 
volajícího baví. Mohlo by se stát, že větev, která zasahuje do sousedovi zahrady, který se baví ho 
přestane nad svým pozemkem bavit  
Takže až se vám příště zvedne tlak a tep tak si napočítejte do deseti či sta a tu chvilkovou 
nepohodu prostě přejděte. Kdyby to nepomáhalo až tak, že s tím nelze žít tak zkuste najít nějakou 
jinou lokalitu k vašemu pobytu.  
Já bydlím za svůj život na čtvrté adrese a můžu vám říct, že Radíkov je balzám . Vím, že je nás 
většina zde co to tak má tak si to zde nekažme všichni více než je potřeba.  
 

Prima nejen léto Oto Kaděrka 



Radíkovský informační zpravodaj 2/2023                                                                                                         8   

 

TERMÍNY JEDNÁNÍ KOMISE MĚSTSKÉ ČÁSTI Č. 21 OL.- RADÍKOV 

 
 
Jednání komise jsou veřejná.  
Termíny:  10.7., 7.8., 4.9. 2023, vždy v 19 hodin Náprstkova1 
 

 

VAŠE NÁKUPY U NÁS POMOHOU UDRŽET PROVOZ NAŠÍ 

PRODEJNY.  

K dispozici je 6 parkovacích míst před prodejnou, další poblíž.  
Možnost platby nákupů kartou. Je zde terminál Sazky.  
 
Zásobování prodejny je na velmi dobré úrovni, nakoupíte široký 
sortiment všech potravin, čerstvou zeleninu i ovoce, je dostatek 
mastných výrobků a dalšího zboží. S připomínkami se obraťte na 
vedoucí prodejny, určitě zkusí vše projednat s manažerkou, která 
obchod pravidelně kontroluje.  
 
Personál prodejny se těší na vaši návštěvu. 

 
 

PROSBA NA OBYVATELE RADÍKOVA 

Na území města Olomouce kam patří i naše „dědina“ Radíkov, neexistuje vyhláška, a zřejmě ani nikdy nebude, 

o „nedělním či víkendovém klidu,“ která by upravovala chování občanů mimo dnes dané meze, tedy od 22 

hodiny večerní do 6 hodiny ranní, kdy platí tzv. noční klid. Komise městské části na základě svých poznatků 

navrhuje, aby všichni majitelé nemovitostí v Radíkově zvážili své ohleduplné chování o pátečních a sobotních 

večerech, kdy ne všichni jsou nadšeni tím, že více vytížení spoluobčané dohánějí své resty na svých trávnících. 

Tedy aby nepoužívali jakékoliv hlučné stroje, nejlépe již od pozdního odpoledne. V neděli pak tato prosba 

platí pro celý den. Komise předem děkuje za pochopení a vstřícnost a přeje příjemné a klidné léto.  

 

OPRAVY KOMUNIKACÍ  

Minulý týden proběhla prohlídka komunikací pro provedení oprav v ulici Přehradní a Malinovského. Cena 

oprav bude 150 000 Kč, které nám byly přiděleny ze Statutárního města Olomouce prostřednictvím odboru 

dopravy. V nejbližších dnech by měla nastoupit firma, kterou vybral Odbor dopravy. Je třeba počítat 

s omezením dopravy, zejména v ulici Přehradní. V části ulice bude vyfrézována poškozená živičná vozovka a 

nahrazena novým povrchem. V ulici Malinovského bude oprava probíhat na dlážděné části, u křižovatky s ulicí 

Na Suchých Loukách.   

 

NOVÉ LOGO ZPRAVODAJE 

Jistě jste si všimli nového loga na úvodní stránce. Na návrh nových členů komise zpracoval Milan Obenaus 

několik návrhů, které byly členy komise posouzeny a byl vybrán ten, který spojuje naši dominantní a zdaleka 

viditelnou věž se schematickým zobrazením vesnických chalup s ježatým horizontem okolních lesů.     
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